

၂။ ဟာချီ ကို ဘာကြောင့် ဘာသာခြား ပေးမဝင်တာလဲ။ သိချင်ပါတယ်။ ထွန်းထွန်းအောင်ရဲ့ ဖြေရှင်းချက် ထဲမှာ ဘာမှ ထူးခြားမှု မတွေ့လိုပါ။ မိုဟာမက်ကို ယုံကြည်တယ်ဆိုတာကို သက်သေပြနိုင်မှဆိုတဲ့ စည်းကမ်းကို ဘာလို့ချထားလဲ။ (မိုဟာမက်ကို ယုံကြည်ခိုင်းတာ ဘာသာဝင်ဖြစ်တာနဲ့ အတူတူဖြစ်နေဘိ) ကျန်မည်သည့်ဘာသာမှ သူတို့ဘာသာကို မယုံကြည်ရင် ဝင်ခွင့် မရှိလို့ မတားမြစ်ထားပါဘူး။

ဖြေ-

ရူပ သုံးသပ်တာ မှန်ပါတယ်။ ကိုယ်တော်မူဟာမ္မဒ်ကို ဉာဏ်စဉ်တော်ဆောင် အဖြစ် မယုံကြည်တဲ့ လူကို ဟာဂျီပြုခွင့် မပေးဘူး-

ဟာဂျီကို အခြားသူများ မဝင်ရဆိုတာ အခြားဘာသာများကို ဖော်ကားခြင်း မဟုတ်ပါဘူး။ ဟာဂျီ ဆိုတာ ဗုဒ္ဓဂါယာလို၊ ဘာတီကန်လို အရပ်ဒေသ တစ်ခု အဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး- ကမ္ဘာလှည့် ခရီးသည်တွေ၊ လေ့လာလိုသူတွေကို ခွင့်ပြုထားတဲ့ နေရာဌာန မဟုတ်ပါဘူး။ အစ္စလာမ် ဘာသာဝင်များ ပရိဝါသ် ပြုရာနေရာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဟာဂျီကို မြန်မာမှုပြု ဘာသာပြန်ရရင် ဒုလ္လဘ ရဟန်းခံ၍ ပရိဝါသ်ပြုခြင်းလို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို ဘာကြောင့် မြန်မာမှု ပြုရသလဲ ဆိုတာ အရင်သီစေလိုပါတယ်။ ဟာဂျီ ပြုသူဟာ ဆံပါယ်ရမည်၊ မေထုံမှုကို ရှောင်ကြဉ်ရ မည် (ကုရ်အံ ၂:၁၉၆) ဝတ်ကြောင့်စွန့်ရမည် (၅:၁) ဒေါ သဖြစ်စေသော၊ ညစ်ညမ်းသော၊ ကာမစိတ် ကို နှိုးဆွသော ဝစီကံများကို ရှောင်ကြဉ်ရမည် (၁:၁၉၅) သတ္တဝါတို့၏ အသက်များကို ဖြန့်တီးခြင်း အမဲလိုက်မှုများကို ရှောင်ကြဉ်ရမည် (၅:၁)-- စတဲ့ အချက်တွေ အပြင် အခြားသော စည်းကမ်းချက်တွေ ရှိနေပါတယ်။ ဘာသာ တစ်ခုနဲ့ တစ်ခု စည်းကမ်း ဝိနည်းချင်းတော့ တစ်ထပ်တည်း ဘယ်တူပါ့မလဲ။ ဒါပေမယ့် ဆံပါယ်တယ်၊ ဝတ်ကြောင် စွန့်တယ်၊ မေထုံမှုကို ရှောင်ရတယ် ဆိုတဲ့ အချက်တွေက- ဗုဒ္ဓဘာသာများ နားလည်နိုင်တဲ့ အခြေခံ အချက်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။

ကိုယ်တော် ဂေါမကို မယုံကြည်တဲ့ လူကို ရဟန်းဘောင်ကို ဝင်ခွင့်ပြုမှာလား၊ တကယ်လို့ ကိုယ်တော် ဂေါတမကို သက်ဝင်ယုံကြည်မှု မရှိဘဲ- ရဟန်းဘောင်ကို ဝင်တဲ့လူ ရှိတယ်ဆိုရင်- အဲ့ဒီလူဟာ ဗုဒ္ဓ ဘာသာကို အကျိုးပေးမလား၊ အတွင်း သူလျှို့လုပ်ပြီး ဒုက္ခပေးမလား၊ ဆိုတာကို စဉ်းစားစေချင်ပါတယ်။ နောက်တစ်ခုက အခြားဘာသာတွေမှာ တားမြစ်ထားတာ မရှိဘူး ဆိုတာတော့ နဲ့နဲ့ ပြန်စဉ်းစား စေချင်ပါတယ်။

ရဟန်းသံဃာတွေ ပရိဝါသ် ပြုတယ်ဆိုတာကို လေ့လာပါ။ အဲ့ဒီမှာ အပြင်လူ လုံးဝ မဝင် ရစေဘို့ လုံခြုံရေး အစောင့်တွေ ထားရပါတယ်။ နို့မဟုတ်ရင် ပရိဝါသ်ဆောင် သံဃာတော်တွေရဲ့ သီလ တွေ အားလုံးပျက်သွားပါတယ်။ မြဝတီမြို့က ပရိဝါသ် ပြုပွဲမှာ အပြင်လူတွေ မဝင်ရစေဘို့ လက်နက်ကိုင် လုံခြုံရေးတွေ ကူညီချပေးထားတာကို ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင် တွေ့ဘူးပါတယ်။

ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင်- ပရိဝါသ်ဆောင် သံဃာတော် တစ်ပါးကို မေးခဲ့ပါတယ်။ (ပရိဝါသ် ပြီးတဲ့ အချိန်မှာပါ။) ဘာဖြစ်လို့ လက်နက်ကိုင် လုံခြုံရေးတွေကို ချထားတာလဲ။ တကယ်လို့ တစ်ယောက်ယောက်

က အတင်းဝင်လာခဲ့ရင် ပစ်သတ်ခွင့် ရှိသလားလို့---၊ အဲ့ဒီ ကိုယ်တော်က သံဃာတော်တွေရဲ့ ပရိဝုသ် ဆောက်တည်မှု မပျက်စီးရေး အတွက် လိုအပ်ရင် လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်ခွင့် ရှိပါတယ်-လို့ ပြော ပါတယ်။

အလားတူပဲ-- ယေရှုကို မယုံကြည်ဘဲ- နှစ်ခြင်းခံမယ်ဆိုရင်၊ နှစ်ခြင်းခံယူခြင်းကို အသိအမှတ်ပြုပေး တဲ့ ဓမ္မဆရာများ ရှိလေမလား။ အမှန်တကယ် မယုံကြည်တဲ့လူကို မယုံကြည်မှန်းသိလျက်နဲ့ နှစ်ခြင်း၊ ဖြန့်ခြင်း ပြုလုပ်ပေးမယ့် ဓမ္မဆရာ ရှိမယ်လို့ ကျွန်တော် မယုံကြည်ဘူးဗျာ။

ဒီတော့ အစ္စလာမ်က သတ်မှတ်တဲ့ ပရိဝုသ်ပြုပေးခြင်းကို- အစ္စလာမ် မဟုတ်သူများ မပါဝင်ပါနဲ့ ပြော ဆိုထားတာ-- အပြစ်တစ်ခုများ ဖြစ်နေရောသလား။ မိမိ မယုံကြည်ရာကို ယုံကြည်ပါတယ်လို့ လိမ်ညာ ပြုလုပ်ခြင်း ဆိုတဲ့ လိမ်ညာမှု အကုသိုလ်ကို မပြုလုပ်ပါနဲ့ လို့ တားမြစ်ပေးတာ- အပြစ် ရှိသလား ခင် ဗျား။

လေးစားစွာဖြင့်

ထွန်းထွန်းအောင်